
P r o t o k ó ł    N r  XXIV/ 09 
z obrad XXIV sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 24 lutego 2009 r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka  

przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00-18.30 

Stan osobowy Rady - 21 

Obecnych - 20 
Nieobecni usprawiedliwieni – 1 / RYSZARD SOKOŁOWSKI/ 

 
Radni obecni na sesji : 

1. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
2. EUGENIUSZ SACZKO 

3. PIOTR  MARKIEWICZ 
4. WIERA MASAJŁO 
5. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
6. JAKUB  OSTAPCZUK 
7. WALENTYNA OSTASZEWSKA 
8. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
9. GRAśYNA DYMIŃSKA 
10. GRZEGORZ  SUREL 
11. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
12. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
13. WIKTOR DZIK 
14. WIKTOR SACHARCZUK 
15. ALICJA CHANIŁO 
16. GRZEGORZ  TOMASZUK   
17. WIESŁAW RAKOWICZ 
18. ANDRZEJ POPOW 
19. MIKOŁAJ JAN SZAREJKO 
20. LEONARD KULWANOWSKI 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta 

Hajnówka, Bazyl Stepaniuk – Zastępca Burmistrza Miasta , Sekretarz Gminy 
Jarosław Grygoruk , Radca Prawny Urzędu Miasta Eugenia Ostapczuk  
,pracownicy Urzędu Miasta Hajnówka  , Przewodniczący Rad Osiedla , 
młodzieŜ Zespołu Szkół Nr 2 / załącznik nr 2/ oraz przedstawiciele lokalnej 
prasy  i mediów , związków zawodowych i mieszkańców.    

                                                                               
  Do punktu 1 i 2 porządku obrad  

Przewodniczący  Rady Miasta Pan Leonard Kulwanowski stwierdził  , Ŝe w 
obradach uczestniczy 20 radnych co stanowi quorum by obrady były 



prawomocne i stwierdził , Ŝe radni otrzymali w statutowym terminie projekt 
porządku obrad wraz z materiałami . 
Porządek obrad  radni przyjęli jednogłośnie . / za głosowało 19 radnych , 
przeciw i wstrzymujących głosów nie było , w głosowaniu udział wzięło 19 
radnych / . 

P o r z ą d e k   o b r a d . 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Miasta Hajnówka. 
4. Interpelacje . 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 

11.12.2008 r. – 09.02.2009 r. 
6. Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka o wynikach 

przeprowadzonych kontroli w II półroczu 2008 r. 
7. Sprawozdanie z wykonania i stopnia realizacji uchwał Rady Miasta Hajnówka . 
8. Podjęcie  uchwał w sprawach : 
 A/ Planu pracy Rady Miasta Hajnówka na 2009 r. 
 B/ Planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka na 2009 r. 
 C/ Programu  przeciwdziałania bezdomności zwierząt na terenie miasta 

Hajnówka 
9. Wolne wnioski, zapytania . 
10. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania . 
11. Zamknięcie obrad. 

 
 Do punktu 3 porządku obrad 

Protokół z obrad  XXIII sesji Rady Miasta Hajnówka radni przyjęli jednogłośnie . 
/ za głosowało 19 radnych , przeciw i wstrzymujących głosów nie było , w 
głosowaniu udział wzięło 19 radnych / . 

 Do punktu4 porządku obrad 
Interpelacje  zgłosili : 
Radna Alicja Chaniło  w imieniu mieszkańców osiedla Międzytory i Siwa Kolonia - w 
związku z duŜa liczbą psów podrzucanych na teren miasta ze wszystkich okolicznych 
miejscowości , a co za tym idzie ze wzrostem zagroŜenia dla mieszkańców  , 
szczególnie dzieci Ŝądamy przeniesienia schroniska na teren jednej z sąsiednich 
gmin , do opuszczonych zabudowań np. PGR-u , SKR-u , gdzie psy będą miały 
lepsze warunki , lub zamknięcia schroniska  . Wbrew pozorom funkcjonowanie 
schroniska w Hajnówce wcale poprawiło sytuacji z bezpańskimi psami . Co zrobić z 
niechcianym psem „zawieźmy go do Hajnówki , tam jest schronisko to się nim 
zaopiekują „ , znamy takie wypowiedzi i są one bardzo częste  . A schronisko w 
Hajnówce  i tak jest przepełnione , wiele psów jest łańcuchem przywiązanych do 
bud , a tak nie powinno być . Brak schroniska  spowoduje zmniejszenie ilości 
podrzucanych psów . W tej chwili jest w schronisku około 150 psów , drugie tyle 
biega po  ulicach . Czy dwa lata temu było w Hajnówce aŜ 300 bezpańskich psów ? 
Druga sprawa . Wiemy , Ŝe prawo nie obowiązuje wszystkich , tylko czy trzeba  
się do tego publicznie przyznawać ? Jeśli na terenie , gdzie w miejscowym planie 



zagospodarowania jest zapis : „ zakazuje się  lokalizacji zabudowy kubaturowej , 
nie związanej z funkcjonowaniem oczyszczalni „. , stowarzyszenie „ciapek” buduje 
budynki i wszystko jest zgodne z prawem , to równie dobrze na terenie osiedla 
domków jednorodzinnych moŜna zbudować 20-sto piętrowy wieŜowiec , na terenie 
mieszkaniowym zlokalizować zakład  rozbijania kamieni młotami pneumatycznymi . 
Bo na przykład takie zapisy : 
”5. Na terenach , o których mowa w ust. 1 zakazuje się : 
1)lokalizacji usług pogrzebowych , wyboru pomników , nagrobków , trumien , 
materiałów budowlanych : 
2)lokalizacji usług o charakterze uciąŜliwym , 
3)zmiany sposobu uŜytkowania istniejących budynków gospodarczych na budynki 
produkcyjne; 
4)lokalizacji stacji paliw płynnych i gazowych” 
„ 12) ustala się maksymalną dopuszczalną powierzchnię zabudowaną działki : 
a)do 25 % jej powierzchni – w przypadku budynku mieszkalnego  jednorodzinnego 
wolnostojącego lub bliźniaczego ,” 
„7) garaŜe i budynki gospodarcze naleŜy budować wyłącznie jako parterowe , z 
poddaszem nieuŜytkowym lub dachem płaskim , o formie architektonicznej , 
rozwiązaniach kolorystycznych , materiałowych oraz elementach wykończenia 
zewnętrznego zharmonizowanych z obiektem podstawowym – budynkiem  
mieszkalnym „ są tylko zapisami w planie zagospodarowania przestrzennego miasta 
Hajnówki i nie obowiązują . trzeba tylko o tym poinformować ogół mieszkańców 
Hajnówki , po co maja sugerować się zapisami planu ! - Załącznik nr 3 
Radny Mikołaj Szarejko – moja interpelacja dotyczy poprawy bezpieczeństwa i 
porządku publicznego w rejonie  ul. NadbrzeŜnej w Hajnówce – obok stacji ORLEN. 
Od  przeszło dwóch lat mieszkańcy ul. NadbrzeŜnej i Ogińskiego w Hajnówce 
uskarŜają się na zakłócanie spokoju i porządku publicznego przez młodzieŜ w rejonie 
Stacji paliw ORLEN po uprzednim zakupie napojów alkoholowych / punkt  sprzedaŜy 
czynny cała noc/ . Dotyczy to w szczególności pory wieczorowo-nocnej . Przejawia 
się to w szczególności w naruszaniu porządku prawnego a mianowice : 

- spoŜywaniu alkoholu w miejscu niedozwolonym, 
- zakłócaniu ciszy nocnej  dla okolicznych mieszkańców , 
- popełnianiu wybryków nieobyczajnych , 
- groŜeniem niektórym mieszkańcom tej ulicy popełnieniem przestępstw na ich 

szkodę .  
Podejmowane działania w tej sprawie nie przynoszą pozytywnych rezultatów . 
Mieszkańcy zgłaszają interwencje do Policji lecz są one mało skuteczne .W tym 
celu proponuję : 
1.Wystąpić do Komendy Powiatowej Policji w Hajnówce o nadeslanie informacji dot. 
interwencji z ostatnich dwóch lat z tego rejonu w szczególności : 

- ile było legitymowanych  osób, 
- jakie kroki prawne podjęto tj. pouczenia , mandaty , wnioski do Sądu 

Grodzkiego , inne postępowania , 
- czy miejsce to jest ujęte w wykazie tzw” miejsc zagroŜonych w mieście „ 
- czy ten temat jest znany dzielnicowemu z tego rejonu . 



2. Zainstalowania w tym rejonie kamery przemysłowej , która obejmowałaby ten 
rejon / zapobiegłoby to popełnianiu wykroczeń i przestępstw- juŜ parę razy 
niszczono atrapy Ŝubrów przy rondzie , jesień 2008 r. był napad rabunkowy na 
stację Orlenu /. 
3.Podjęcie działań zmierzających do cofnięcia koncesji na sprzedaŜ napojów 
alkoholowych dla Stacji Orlen w Hajnówce / oczywiście jeŜeli zajdą ku temu 
przesłanki /-Załącznik nr 4 .  

 Do punktu 5 porządku obrad 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 11.12.2008 r. – 
09.02.2009 r.- załącznik nr 5 
Pytania zgłosili : 
Radna  GraŜyna Dymińska: - proszę o rozszerzenie informacji dotyczącej spotkania 
w sprawie budowy gazociągu, spotkania w Ministerstwie Ochrony Środowiska oraz o 
rozdziale środków na inwestycje z Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Podlaskiego – wiele gmin z terenu naszego województwa otrzymało 
dofinansowanie- Bielsk Podlaski uzyskał z tych funduszy około 10 mln zł, powiat 
sokólski a co z Hajnówką , czy my nie mamy potrzeb ? Mieszkańcy uwaŜają , Ŝe to 
niewiele w stosunku do naszych potrzeb my mamy jedynie śabia Górkę i Odległą . 
Ponadto interesuje mnie temat przekształcenia puszczy w park narodowy , jakie 
stanowisko w tej sprawie ma samorząd ? 
Radny Wiesław Rakowicz - proszę o rozszerzenie informacji o pracach nad studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i spotkania 
Gminnego Zespołu Reagowania Kryzysowego – czego dotyczyło i jakie wypracowano 
wnioski ? 
Radny Zdzisław Wiatrowski - proszę o informację dotyczącą renegocjacji cen 
związanych z budową pływalni i wizyty Sekretarza Generalnego Rady Ochrony 
Pamięci i Męczeństwa. 
Radny Bogusław Łabędzki - kilka działek na terenie miasta naleŜących do Skarbu 
Państwa lub Forte zmieniło właściciela – jakie to działki i kto się stał ich 
właścicielem? 
Radny Grzegorz Tomaszuk – chcę zwrócić uwagę , Ŝe dotacje przyznaje rada a 
organ wykonawczy je realizuje to znaczy przekazuje środki odpowiednim podmiotom 
więc zapis w informacji dotyczący tej sprawy jest niewłaściwy . 
Odpowiedzi na zgłoszone pytania udzielił Burmistrz Anatol Ochryciuk - w spotkaniu 
uczestniczyli przedstawiciele samorządów regionu Puszczy Białowieskiej, ale nie było 
mowy o powiększeniu parku narodowego. RozwaŜano moŜliwość wsparcia finansowego 
samorządów przy inwestycjach proekologicznych i społecznych przez Ekofundusz i 
NFOŚiGW. Zgłosiliśmy inwestycje z dziedziny gospodarki odpadami, gospodarki 
wodno – ściekowej, termomodernizacji, opieki nad bezdomnymi psami. 
Z RPO uzyskaliśmy tyle, ile chcieliśmy, natomiast co do ul. Kolejowej istnieją 
powaŜne przesłanki, Ŝe dofinansowanie otrzymamy. Prace nad studium trwają, 
zostaną zakończone w czerwcu; nadal zbieramy opinie zainteresowanych instytucji. 
Od poniedziałku zostały rozpoczęte roboty budowlane wewnątrz budynku pływalni. 
Renegocjacje wynikają z powodu powaŜnych zmian cen w budownictwie. Szczegóły 
przedstawię przy okazji projektu zmian w budŜecie na kolejnej sesji , ale wydaje 



mi się, Ŝe pozostaniemy w granicach przewidywanych kwot. 
Wizyta Ministra Przewoźnika wynikła z zamiaru przeniesienia prochów Ŝołnierzy 
radzieckich pochodzących z Białorusi ze wsi Wojszki do kwatery na cmentarzu 
Ŝołnierzy w Hajnówce. Minister zapewnił, Ŝe wystara się o pieniądze na remont 
ogrodzenia cmentarza od strony ul. Reja. Nie zawsze wiemy o szczegółach 
transakcji, podobno halę liściastą kupił mieszkaniec Bielska Podlaskiego z zamiarem 
urządzenia tam domu weselnego. Forte planuje sprzedaŜ kolejnych działek – 
podobno jest zainteresowany inwestor z branŜy drzewnej. Dyrektor oddziału 
zaproponował gminie miejskiej przejęcie wewnętrznej drogi zakładowej, która w 
przyszłości mogłaby być drogą publiczną, łączącą ulice 3 Maja i śabia Górka. 
Radna GraŜyna Dymińska - mieszkańców bulwersuje fakt, Ŝe Bielsk Podlaski 
otrzymał 10 mln dofinansowania, a Hajnówka nie dostała nic.  
Burmistrz Miasta  - rzeczywiście Bielsk Podlaski znacząco zaangaŜował się w 
inwestycje drogowe, być moŜe inne potrzeby ma w miarę zaspokojone; Ŝeby je 
zrealizować, będzie musiał zadłuŜyć się na około 19 mln zł i jeszcze dodatkowo na 
3 mln zł na inwestycje z PPDL. BudŜet Bielska Podlaskiego jest niewiele większy od 
naszego, tak więc poziom zadłuŜenia przekroczy 50% dochodów budŜetu. Nie wiem, 
czy byłaby zgoda Rady na taki poziom zadłuŜenia u nas. Przy inwestycjach 
drogowych preferujemy od lat, w odróŜnieniu od Bielska Podlaskiego, realizowanie 
ich systemem gospodarczym. O ile przy wcześniejszych inwestycjach dofinansowanie 
wynosiło 75% kosztów, to obecnie wynosi 55% (w Bielsku 50%). Realizacja 
inwestycji sposobem gospodarczym sprawia, Ŝe jej koszt wynosi 50 – 55% tego, co 
jest zawarte w kosztorysie inwestorskim, stąd szereg gmin przeszło na taki sposób 
realizacji. Preferując system gospodarczy moŜemy angaŜować pracowników 
interwencyjnych i nasze lokalne firmy, a firmę specjalistyczną zatrudniamy do 
kładzenia masy asfaltowej. 
Radny Wiktor Dzik- czy przy realizacji inwestycji sposobem gospodarczym jest 
dofinansowanie? 
Burmistrz Miasta  - tak, Powiatowy Urząd Pracy dopłaca do pracowników 
interwencyjnych. 
W dalszej części  informacji udzielał pan Bazyl Stepaniuk - Zastępca Burmistrza 
Miasta -sprawa gazyfikacji powróciła, poniewaŜ w okolicy pojawił się potencjalny 
inwestor, który wykupił tereny w okolicy TrywieŜy w celu uruchomieniu tam 
przedsiębiorstwa ceramiki budowlanej. Planowanym źródłem energii w 
przedsiębiorstwie ma być gaz. Wyniki sondaŜowych badań potrzeb mieszkańców, 
przedsiębiorstw i instytucji wskazują na zapotrzebowanie w ilości 7 – 9 mln m3 gazu 
rocznie. Zakład Gazowniczy w Białymstoku poinformował, Ŝe nitka gazociągu od 
Wyszek przez Bielsk Podlaski do Hajnówki z odgałęzieniami i dalej do BiałowieŜy nie 
gwarantuje dostarczenia odpowiedniej ilości gazu. Było to powodem powstania nowej 
koncepcji i firma z Opola zaproponowała opracowanie dokumentacji na 
przeprowadzenie gazociągu z Hołowczyc (okolice Mielnika) do Hajnówki i dalej do 
Narwi z odgałęzieniem do Bielska. Wejście inwestora zainteresowanego gazyfikacją 
stanowi element dopingujący. 
Spotkanie GZRK dotyczyło zagroŜeń występujących w mieście w pierwszej połowie 
2008 r.: Policja nie stwierdziła wzrostu przestępczości, nie było większych 



poŜarów. Inni sprawozdawcy teŜ nie stwierdzili wystąpienia zagroŜeń. Sprawozdania 
mogę przedstawić do wglądu.   

Radni informacje przyjęli jednogłośnie / za- 20 , przeciw – 0 , wstrzymało –0 , w 
glosowaniu udział wzięło 20 radnych /. 

 Do punktu 6 porządku obrad 
Informacja Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka o wynikach przeprowadzonych 
kontroli w II półroczu 2008 r- załącznik nr 6 
Pytanie do przedstawionej informacji zgłosił radny Wiesław Rakowicz - proszę 
wyjaśnić dokładniej wnioski Komisji z kontroli w Zespole Szkól  nr 1 i w Zakładzie 
Komunikacji Miejskiej. 
Wyjaśnień udzielił radny  Mikołaj Szarejko- Przewodniczący Komisji Rewizyjnej -
jedna z pań dokonała w Zespole Szkół  nr 1 naduŜyć finansowych. Zagarnięta 
kwota jest spłacana, ale uwaŜamy, Ŝe w zbyt małych sumach. W Zakładzie 
Komunikacji Miejskiej  płace kierowców są niskie i brak jest podwyŜek – grozi to 
odejściem kierowców z pracy.  
Informacje radni przyjęli przyjęli jednogłośnie / za- 20 , przeciw – 0 , wstrzymało 
–0 , w glosowaniu udział wzięło 20 radnych /.    

 Do punktu 7 porządku obrad 
Sprawozdanie z wykonania i stopnia realizacji uchwał Rady Miasta Hajnówka  - 
załącznik nr 7 . Radni przyjęli przedmiotowy materiał po pozytywnych opiniach 
komisji przy 19 głosach za , głosów przeciw nie było , 1 radny wstrzymał się od 
głosu , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 

 Do punktu 8 porządku obrad 
 A/ Przewodniczący Komisji Rady Miasta zgłosili wnioski do planu pracy Rady Miasta 

Hajnówka na 2009 r. jak niŜej : 
Komisja Polityki Gospodarczej - Komisja wnioskuje o zmiany w zaproponowanym 
materiale polegające na : 
I kwartał 
Wykreślić temat pt- Sytuacja   na hajnowskim rynku pracy w odniesieniu do 
tzw. „kryzysu gospodarczego” - Informacja dot. bezrobocia w m. Hajnówka 
II kwartał 
Wpisać temat pt - Informacja dot. bezrobocia w m. Hajnówka i moŜliwości 
jego przeciwdziałania – temat ten powinien być realizowany wraz z tematem 
MoŜliwości inwestycyjne dla rozwoju przemysłu , infrastruktury przemysłowej , 
turystycznej w m. Hajnówka  w miesiącu kwietniu 
III kwartał  
Wykreślić temat pt- Informacja dot. funkcjonowania Hajnowskiego Domu 
Kultury   
Komisja Infrastruktury Komunalnej i Samorządu -wnioskuje o zmiany w 
zaproponowanym materiale polegające na : 

III kwartał  
Komisja wnioskuje  o brzmienie tematu jak niŜej : 
Planowane wstępnie inwestycje  - remonty dróg publicznych na rok 2010 z 
uzasadnieniem dokonywanych wyborów oraz z informacja o  moŜliwości realizacji 
ścieŜek rowerowych w mieście .  



Komisja Spraw Społecznych - wnioskuje o zmiany w zaproponowanym materiale 
polegające na : 
I kwartał 
Informacja dot. Wynagrodzeń w jednostkach organizacyjnych gminy                
Informacja o wynagrodzeniach  powinna być przygotowana na sesję  gdy będzie 
informacja o stanie bezrobocia w mieście . 
II kwartał 
Informacja Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej o realizacji zadań własnych i 
zleconych w 2008 r. I kwartale 2009 r. 
III kwartał  
Wykreślić temat pt- Informacja dot. funkcjonowania Hajnowskiego Domu 
Kultury   
IV kwartał 
Aktualny stan oświaty w mieście z uwzględnieniem  informacji o wynikach 
sprawdzianów po szkole podstawowej  i egzaminów gimnazjalnych oraz 
informacja o laureatach  konkursów  przedmiotowych na tle województwa . 
Radna GraŜyna Dymińska – pragnę wyjaśnić zgłoszony przez komisję wniosek 
dotyczący wynagrodzeń . Wynika on z informacji z kontroli komisji rewizyjnej w 
Zakładzie Komunikacji Miejskiej w Hajnówce . Kierowcy w tym przedsiębiorstwie  
mają niskie płace i zamierzają opuszczać przedsiębiorstwo . MoŜe podobna 
sytuacja jest w innych jednostkach gminnych dlatego po zapoznaniu się z takim 
materiałem będzie moŜna ocenić sytuacje i ewentualnie wyciągnąć wnioski . 
Radny Wiesław Rakowicz – nie bardzo rozumiem intencję tego wnioski , jeśli 
przyjrzymy się materiałom , które otrzymujemy to wszystkie te dane moŜemy 
wyliczyć . 
Radny Grzegorz Tomaszuk – popieram  głos radnego Rakowicza , czy jest to 
rola rady i komisji ? Mam takŜe wątpliwość czy przez przyjęcie protokołu 
Komisji Rewizyjnej nie zmusimy Dyrektora MPK do podwyŜki ? 
Radna GraŜyna Dymńska – intencją tego wniosku jest by sprawdzić jaka jest 
sytuacja dotycząca wynagrodzeń w naszych jednostkach , czy przykładowo 
sprzątaczki w szkołach zarabiają podobnie  , czy tez inni pracownicy na 
podobnych stanowiskach . 
Radni w głosowaniu przyjęli zaproponowane wnioski jak niŜej: 
Sytuacja   na hajnowskim rynku pracy w odniesieniu do tzw. „kryzysu 
gospodarczego” - Informacja dot. bezrobocia w m. Hajnówka -za wykreśleniem 
tego punktu głosowało 19 radnych , głosów przeciw nie było , 1 radny 
wstrzymał się od głosu , w głosowaniu udział wzięło 20 radnych . Informacje 
dot. bezrobocia w mieście Hajnówka  i moŜliwości jego przeciwdziałania 
umieszczono w II kwartale . 
Informacja dot. Wynagrodzeń w jednostkach organizacyjnych gminy - za 
wprowadzeniem punktu głosowało 10 radnych , 5 radnych głosowało przeciw , 5 
radnych wstrzymało się od głosu , w głosowaniu udział wzięło 20 radnych . 
Informacja Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej o realizacji zadań własnych i 
zleconych w 2008 r. I kwartale 2009 r. – za głosowało 20 radnych , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było , w glosowaniu udział wzięło 20 radnych  



Informacja dot. funkcjonowania Hajnowskiego Domu Kultury  - za wykreśleniem 
głosowało 20 radnych , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w 
głosowaniu udział wzięło 20 radnych Planowane wstępnie inwestycje  - remonty 
dróg publicznych na rok 2010 z uzasadnieniem dokonywanych wyborów oraz z 
informacja o  moŜliwości realizacji ścieŜek rowerowych w mieście – za takim 
brzmieniem głosowało 20 radnych , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , 
w głosowaniu udział wzięło 20 radnych  
Ponadto radni przyjęli zmiane brzmienia  zgloszonych przez nich tematow jak 
niŜej : 
Aktualny stan oświaty w mieście z uwzględnieniem  informacji o wynikach 
sprawdzianów po szkole podstawowej  i egzaminów gimnazjalnych oraz 
informacja o laureatach  konkursów  przedmiotowych na tle województwa / 
zmiana brzmienia Komisja spraw Społecznych / 
Informacja o działalności Stowarzyszenia Samorządów Euroregionu Puszcza 
Białowieska 
Projekt planu pracy Rady Miasta  wraz z przyjętymi wcześniej poprawkami 
radni przyjęli jednogłośnie / 20 , głosów za , głosów przeciw i wstrzymujących 
nie było /. 
Uchwała Nr XXIV/137/09 Rady Miasta Hajnówka w sprawie planu pracy Rady 
Miasta na 2009 r. załącznik nr 8 

 B/ Do planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Hajnówka na 2009 r. wniosek 
zgłosiła Komisji Spraw Społecznych . Wnioskowała o nowe  brzmienie zapisów 
jak niŜej : 

1/Kontrola realizacji gospodarki finansowej Zespołu Szkół Nr 2 za 2008 r. 
2/Kontrola realizacji gospodarki finansowej Przedszkola Samorządowego 
Nr 1 za 2008 r. 

Radny Grzegorz Surel – mam pytanie dlaczego komisja  znowu kontroluje 
przetargi  przecieŜ wcześniej kontrolowano te sprawy . 
Przewodniczący Rady Miasta  poddał pod  głosowanie wniosek komisji . Za 
wnioskiem glosowało 20 radnych , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w 
głosowaniu udział wzięło 20 radnych . 
Projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem radni przyjęli przy 19 glosach za , 
1 glosie przeciw , głosów wstrzymujących nie było , w glosowaniu udział wzięło 
20 radnych . 
Uchwała Nr XXIV/138/09 Rady Miasta Hajnówka w sprawie planu pracy 
Komisja Rewizyjnej Rady Miasta na 2009 r. załącznik nr 9. 

 C/ Do programu  przeciwdziałania bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Hajnówka Komisje Rady zgłosiły wnioski jak niŜej : 
Komisja Polityki Gospodarczej : 

1. Wykreślić z projektu punkty 3.2, 5.1 ,9.1 i z pkt 4.3 wykreślić słowo 
„oznakowania „ - / za-5 , przeciw – 1 , wstrzymało –  0 , w głosowaniu 
udział wzięło 6 radnych . 

2. PKt. 6.3 otrzymuje brzmienie – Wykonywanie na koszt gminy sterylizacji 
i kastracji zwierząt bezdomnych pozostających pod tymczasową opieką 
gminy , przed przekazaniem ich  nowym właścicielom na ich Ŝądanie - / 



za-6 , przeciw – 0 , wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 6 
radnych . 

3. pkt. 7.1 zastąpić słowo zachęcanie słowem zobowiązanie .- / za-6 , 
przeciw – 0 , wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 6 radnych . 

4. pkt.7.2 współpracę z organizacjami pozarządowymi  , których 
statutowym celem jest ochrona zwierząt oraz tworzenie korzystnych  
warunków  do aktywizacji mieszkańców  w ramach tego działania poprzez 
róŜnorodne materiały informacyjne . - / za-6 , przeciw – 0 , 
wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 6 radnych . 

5. pkt.10 otrzymuje brzmienie – Burmistrz Miasta Hajnówka przedkłada 
Radzie Miasta co roku raport z wykonania programu .- / za-6 , przeciw 
– 0 , wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 6 radnych . 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z przyjętymi wnioskami komisja 
zaopiniowała pozytywnie / za-5 , przeciw – 0 , wstrzymało – 1 , w głosowaniu 
udział wzięło 6 radnych . 
Wnioski do przedstawionego projektu uchwały Komisji Infrastruktury Komunalnej 
i Samorządu : 
Pkt.1.5 dodaje się w brzmieniu : Sporządzenie spisu psów w mieście . 
- / za-5 , przeciw – 0 , wstrzymało – 1 , w głosowaniu udział wzięło 6 radnych 
Pkt.10 otrzymuje brzmienie – Burmistrz Miasta Hajnówka przedkłada Radzie 
Miasta co roku raport z wykonania programu / za-6 , przeciw – 0 , wstrzymało 
– 0 , w głosowaniu udział wzięło 6 radnych 
Projekt uchwały z zaproponowanymi wnioskami radni przyjęli przy  5 głosach za, 
przeciw – 0 , wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 5 radnych 
WNIOSEK 
Komisja wnioskuje by po przyjęciu uchwały rozpocząć i przeprowadzić do dnia 
31 maja br. proces rejestracji psów w mieście - / za-4 , przeciw – 0 , 
wstrzymało – 2 , w głosowaniu udział wzięło 6 radnych 
Wnioski do przedstawionego projektu uchwały Komisji Spraw Społecznych: 
Pkt.3.2 otrzymuje brzmienie  - rejestrowaniu psów  
Wykreślić pkt. 5.1 i  9 
Pkt.4.3 wykreślić słowo oznakowania   
pkt 5.2 wykreślić słowo oznakowanych 
pkt. 6.2 otrzymuje brzmienie  Zmniejszeniu populacji bezdomnych psów słuŜyć 
będzie  między innymi obowiązek rejestrowania psów . 
pkt 6.3 otrzymuje brzmienie – wykonywanie na koszt gminy sterylizacji i 
kastracji zwierząt bezdomnych pozostających pod tymczasową opieką gminy . 
pkt. 7.1 zastąpić słowo zachęcanie słowem zobowiązanie  
pkt 7.3  otrzymuje brzmienie  organizowanie konkursów  , akcji , prelekcji  dla 
dzieci i młodzieŜy  na temat humanitarnego  traktowania zwierząt i 
zapobiegania ich bezdomności , we współpracy z zainteresowanymi  
organizacjami pozarządowymi i instytucjami ze szczególnym podkreśleniem  
obowiązków właścicieli  
Pkt.10 otrzymuje brzmienie – Burmistrz Miasta Hajnówka przedkłada Radzie 
Miasta co pół  roku raport z wykonania programu. 



Zgłoszone wnioski zostały przyjęte przy 6 głosach za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 6 radnych . 
WNIOSEK 
Komisja wnioskuje by po przyjęciu projektu uchwały rozpocząć szeroką kampanię 
informacyjną dot. obowiązków właścicieli psów i zadań wynikających z 
obowiązujących aktów prawnych / m.in. uchwały            rady /poprzez 
ogłoszenia  na tablicach informacyjnych Urzędu   Miasta , Rad Osiedli ,  
stronie internetowej miasta , telewizji       kablowej , itd.    
Ponadto naleŜy podać do wiadomości mieszkańców  sposób zgłaszania   / do kogo 
? / informacji o bezdomnych psach - / za-6 , przeciw – 0 , wstrzymało – 0 , w 
głosowaniu udział wzięło 6 radnych 
Przewodniczący Leonard Kulwanowski - zostały zaproponowane dwa projekty 
róŜniące się podejściem do sprawy chipowania. Komisje zgłosiły wiele wniosków – 
proponuję przerwę i zastanowienie się przed rozpoczęciem dyskusji. 

PRZERWA 

Po PRZERWIE 
Radny Bogusław Łabędzki:- zbawieniem dla miasta miało być wybudowanie 
przytuliska i przekazanie go w zarząd Stowarzyszenia „Ciapek”. Miało to 
załatwić problemy, a jak się okazuje wcale tych problemów nie załatwiło. 
Koszty utrzymania schroniska wzrosły trzykrotnie: na początku było 20 tys. zł, 
teraz jest 60 tys. zł. Stowarzyszenie nie ma pracownika do odłowów, miasto 
musi wyznaczać swojego. Okazuje się, Ŝe brak jeszcze 90 tys. zł. Koszty 
wzrastają, a problem nie znika. Współpraca ze Stowarzyszeniem ma takie 
defekty jak nierozstrzygnięta do końca sprawa wcześniejszej malwersacji. 
Okazuje się, Ŝe psy znikają im ze schroniska i wałęsają się później przy 
sklepie. Jedna z pań ze Stowarzyszenia rozczula się nad wiejskimi psami 
trzymanymi na łańcuchach, a w schronisku część psów trzymana jest na 
łańcuchach. Z jednej strony chcemy humanitarnie traktować zwierzęta, z 
drugiej chcemy je odławiać. Problem wygląda tak, Ŝe dzieciaki boją się iść do 
szkoły, bo ruja w okolicy i psy je atakują, emeryci boją się wychodzić po 
zakupy, bo muszą opędzać się torbą przed psami. Problem jest nierozwiązany, 
nikogo do odpowiedzialności nie moŜemy pociągnąć. Dyskutujemy nad nim przez 
cały czas, do znudzenia, dlatego składam wniosek, Ŝeby prowadzenie schroniska 
i odłowy przekazać w zarząd zakładowi podlegającemu miastu – uwaŜam, Ŝe 
powinno to być PUK wtedy będziemy wiedzieli jakimi siłami dysponujemy i kto za 
to konkretnie odpowiada . Nie będzie  róŜnego rodzaju tłumaczeń , Ŝe nie ma 
sprzętu do odłowu  lub , Ŝe ktoś mieszka poza Hajnówką . 
Radna Alicja Chaniło - obowiązek chipowania sprawi, Ŝe ludzie zaczną pozbywać 
się psów. UwaŜam, Ŝe wystarczy prowadzić rejestrację. Nie róbmy nic na siłę . 
Radna Jolanta Kulpa-Krzycka  -na jednej z komisji padło pytanie, kiedy pies 
staje się bezdomny. Tylko chipowanie zapobiegnie bezdomności, poniewaŜ trwale 
wiąŜe psa z właścicielem. Pewnym problemem jest określenie czasu, w jakim 
właściciel powinien psa zachipować. Poza tym bez chipowania nie wyegzekwuje 
się opłaty za psa, a te pieniądze moŜna przeznaczyć na chipowanie. 
Radny Wiktor Sacharczuk - moŜe ktoś wie, jakie są opinie w miastach, gdzie 



chipowanie wprowadzono.  
Radna GraŜyna Dymińska - kto będzie chciał chipować psa? – tylko ten, kto 
właściwie opiekuje się nim i wnosi opłaty. Ten, kto unika opłat, nie uda się do 
chipowania. Dopóki nie mamy moŜliwości egzekwowania prawa , nie ma sensu 
wprowadzanie chipowania.Jak wyegzekwujemy obowiązek chipowania skoro dziś 
nie potrafimy egzekwować innych norm ustalonych wcześniej przez radę             
/ opłaty za psa , wyprowadzanie psów na smyczy , itp./ 
Radny Andrzej Popow -chipowanie ma sens, identyfikuje psa  z właścicielem i 
warto za tym głosować . 
Radny Mikołaj Szarejko- nie zrobimy bazy danych bez rejestru psów Gdy 
powstanie baza będzie moŜna zidentyfikować właściciela psa i wyciągnąć wobec 
niego konsekwencje w przypadku łamania prawa . 
Radny Jakub Ostapczuk - słyszałem ciekawą audycję na ten temat – wniosek 
był taki, Ŝe chipowanie nie sprawdziło się w niektórych miejscowościach. 
Radny Wiesław Rakowicz-to, co powiem będzie zapewne kontrowersyjne, ale ja 
nie chcę, Ŝeby moja suczka została zachipowana. To jest członek mojej rodziny 
i tak jak sam nie dałbym  się zachipować, tak samo nie chcę zgodzić się na 
zachipowanie psa. Pozwolę się zachipować tylko wtedy, jak będę miał 
Alzheimera, bo wtedy mnie ktoś znajdzie. Zawsze byłem zdania, Ŝeby nie 
pobierać opłat za posiadanie psów. Dziś nikt nie odpowiada za odławianie psów. 
JeŜeli będziemy mieli zapis, Ŝe bezdomne psy powinny być wyłapywane przez 
prowadzącego schronisko po otrzymaniu zgłoszenia przez Policję lub 
mieszkańców, to będziemy mogli egzekwować przeprowadzenie tego zapisu. 
Sądzę, Ŝe ten program wraz ze zmianami jest przygotowany bardzo sensownie, 
a waŜne jest połoŜenie nacisku na edukację najmłodszych. Czy schroniskiem ma 
zająć się PUK? - nie wiem, być moŜe radny Łabędzki ma rację. Do dziś nikt nie 
potrafi określić liczby psów . MoŜe środki z chipowania przeznaczyć na odłów 
bezpańskich zwierząt . Ponadto w mieście powinno być utworzone stanowisko 
rakarza miejskiego by odłowy były prowadzone w systemie ciągłym. 
Radny Jakub Ostapczuk - PUK nie moŜe prowadzić schroniska dla psów , bo tam 
prezesem jest Kot. 
Przewodniczący Rady -nie dyskutujmy o szczegółach, poniewaŜ to nie jest nasza 
sprawa, a burmistrza i jego słuŜb. Wszyscy odpowiedzialni są wymienieni w 
programie i do nich naleŜy wybór sposobu jego realizacji. 
Burmistrz Miasta  - przysłuchując się dyskusji uwaŜam, Ŝe powinniśmy wrócić 
na ziemię. Problem nie jest z psami, które mają opiekunów, ale z tymi, które 
wałęsają się po mieście. Psów do wyłapania jest tak duŜo, Ŝe przytulisko ich nie 
pomieści. Wszyscy wokół czekają, Ŝeby ktoś inny miał schronisko o 
nieograniczonej pojemności i Ŝeby psy utrzymywał. Jest to problem kaŜdego 
miasta, a w gminach wiejskich tym tematem w ogóle się nie zajmują. Jesteśmy 
w stanie wyłapać wszystkie psy, tylko co dalej mamy z nim i robić? Wydaje mi 
się, Ŝe najlepszą drogą do zahamowania ilości psów byłaby sterylizacja. WaŜne 
jest teŜ kształtowanie świadomości obywatelskiej, zwłaszcza wśród młodzieŜy. 
W naszym mieście jest 5 – 6 tys. gospodarstw domowych, więc Ŝeby sporządzić 
rejestr psów musielibyśmy te wszystkie gospodarstwa przejrzeć, a trzeba przy 



tym pamiętać, Ŝe sytuacja jest płynna i moŜe zmienić się w ciągu tygodnia. 
Przytulisko spełnia swoją rolę o tyle, Ŝe w drastycznych przypadkach mamy 
gdzie psy odwieźć, poniewaŜ działające schroniska od kilku lat nie przyjmują 
psów z terenu. 
Radny Wiktor Dzik - wysłuchałem wielu racji i wydaje mi się, Ŝe jedyna droga 
to pozbawienie funkcji rozrodczych psów . Mieszkańców do tego naleŜy 
przygotować i mówić głośno o problemach . 
Radny Piotr Markiewicz - trwałe oznakowanie za pomocą chipa jest najlepszym 
przypisaniem psa do właściciela i zwiększenia jego odpowiedzialności za zwierzę. 
Radny Eugeniusz Saczko - myślę, Ŝe zostaliśmy wpuszczeni w maliny, albo sami 
się w nie wpuściliśmy, poniewaŜ nie do nas naleŜy ustalanie, jak wyłapywać 
bezdomne psy, a jest to obowiązek burmistrza. Jeśli chodzi o konkrety, to 
wszyscy wiemy, co naleŜy zrobić: urządzić schronisko, wyłapać psy, dostarczyć 
je do schroniska, zapewnić im opiekę. Cześć pieśni. Reszta to są drugorzędne 
rzeczy. Ile razy odrzuciliśmy wnioski na budowę schroniska? - ani razu, bo 
takich wniosków nie było. Dlaczego na komisji odrzuciliśmy wniosek o 
chipowanie? - bo tam jest 90 tys. zł, a za te pieniądze moŜna opłacić i 
doskonale wyposaŜyć osobę do wyłapywania bezdomnych psów. Za tym 
programem powinny pojawić się w przyszłym roku  w budŜecie pieniądze, bo 
jeŜeli się nie pojawią, to nic z tego nie będzie. Dlaczego pojawiła się 
propozycja, Ŝeby co dwa lata składać informację z realizacji Programu? - bo za
dwa lata nas juŜ w Radzie nie będzie. Po co mamy uchwalać, Ŝeby nauczyciele 
prowadzili akcję w szkołach, jeŜeli ono to robią? Z panem redaktorem dzieci 
były w schronisku, moje teŜ były. Co zrobiły? - następnego dnia wolontariusze 
przeprowadzili akcję zbierania pokarmu dla piesków, z niezłym zresztą 
skutkiem, później ją kontynuowali. Najlepszy program nie pomoŜe, jeŜeli nie 
będzie woli jego realizacji. 
Radna Walentyna  Ostaszewska - z dyskusji wynika, Ŝe najwaŜniejszy problem 
to chipowanie, więc zagłosujmy kto jest za, a kto przeciw. 
Radny Wieslaw Rakowicz – wnioskuję o zamknięcie dyskusji i przystąpienie do 
głosowania . 
Pani Marta Trochimczyk-Wilson - ten program to bardzo konkretne sprawy i 
przeznaczone na nie  środki finansowe; przede wszystkim edukacja polegająca 
na wpojeniu ludziom świadomości, Ŝe są odpowiedzialni za zwierzęta. 
Za wnioskiem radnego Rakowicza o zamknięcie dyskusji głosowało 19 radnych , 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 19 
radnych . 
Przystąpiono do głosowania zgłoszonych wniosków jak niŜej  

1. Wykreślić z projektu punkty 3.2, 5.1 ,9.1 i z pkt 4.3 wykreślić słowo 
„oznakowania „ - / za-11 , przeciw – 7 , wstrzymało –  0 , w głosowaniu 
udział wzięło 18 radnych . 

2. PKt. 6.3 otrzymuje brzmienie – Wykonywanie na koszt gminy sterylizacji 
i kastracji zwierząt bezdomnych pozostających pod tymczasową opieką 
gminy , przed przekazaniem ich  nowym właścicielom na ich Ŝądanie - / 
za-12 , przeciw – 7 , wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 19 



radnych . 
3. Pkt. 7.1 zastąpić słowo zachęcanie słowem zobowiązanie .- / za-19 , 

przeciw – 0 , wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 19radnych . 
4. Pkt.7.2 współpracę z organizacjami pozarządowymi  , których 

statutowym celem jest ochrona zwierząt oraz tworzenie korzystnych  
warunków  do aktywizacji mieszkańców  w ramach tego działania poprzez 
róŜnorodne materiały informacyjne . - / za-19 , przeciw – 0 , 
wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 

5. Pkt.10 otrzymuje brzmienie – Burmistrz Miasta Hajnówka przedkłada 
Radzie Miasta co roku raport z wykonania programu .- / za-12, przeciw 
– 6 , wstrzymało – 1 , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 

6. Pkt.1.5 dodaje się w brzmieniu : Sporządzenie spisu psów w mieście .- / 
za-11 , przeciw – 8 , wstrzymało – 0 , w głosowaniu udział wzięło 19 
radnych 

7. Pkt.3.2 otrzymuje brzmienie  - rejestrowaniu psów  .- / za-12 , 
przeciw – 5 , wstrzymało – 1 , w głosowaniu udział wzięło 18 radnych 

8. Wykreślić pkt. 9 .- / za-13 , przeciw – 0 , wstrzymało – 6 , w 
głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

9. Pkt.4.3 wykreślić słowo oznakowania  pkt 5.2 wykreślić słowo 
oznakowanych .- / za-13 , przeciw – 3 , wstrzymało – 3 , w głosowaniu 
udział wzięło 19 radnych 

10. Pkt. 6.2 otrzymuje brzmienie  Zmniejszeniu populacji bezdomnych 
psów słuŜyć będzie  między innymi obowiązek rejestrowania psów . .- / 
za-18 , przeciw – 0 , wstrzymało – 1 , w głosowaniu udział wzięło 19 
radnych 

11. Pkt. 7.1 zastąpić słowo zachęcanie słowem zobowiązanie  i pkt 7.3  
otrzymuje brzmienie  organizowanie konkursów  , akcji , prelekcji  dla 
dzieci i młodzieŜy  na temat humanitarnego  traktowania zwierząt i 
zapobiegania ich bezdomności , we współpracy z zainteresowanymi  
organizacjami pozarządowymi i instytucjami ze szczególnym podkreśleniem  
obowiązków właścicieli .- / za-19 , przeciw – 0 , wstrzymało – 0 , w 
głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

12. Pkt.4.1  słowo powinny zastąpić będą   - / za-18 , przeciw – 0 , 
wstrzymało – 1 , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Projekt uchwały wraz z przyjętymi wnioskami radni przyjęli przy 11 głosach                    
za , 3 głosach przeciw i 4 głosach wstrzymujących , w głosowaniu udział wzięło  
18 radnych . 
Uchwała Nr XXIV/139/09 Rady Miasta Hajnówka w sprawie programu 
przeciwdziałania bezdomności zwierząt na terenie miasta Hajnówka - załącznik 
nr 9.  

 Do punktu 9 i 10 porządku obrad  
Wolne wnioski, zapytania  zgłosili : 
Radny Bogusław  Łabędzki - nauczyciele pytają, czy mają nowego inspektora 
oświaty. Zmieniły się godziny pracy urzędu, koniec pracy jest o godz. 15.30, a 
niektórym mieszkańcom utrudnia to załatwienie spraw. Mam sygnały o potrzebie 



uruchomienia wolontariatu na Oddziale Opiekuńczym szpitala. 
Radna Alicja Chaniło - w tym roku nastąpiła wyraźna poprawa przy odśnieŜaniu 
ulic, poza ulicą Dworcową i Księdza Wierobieja. Co będzie z mieszkańcami i 
częściowo spalonym lokalem przy ul. Warszawskiej? 
Radny  Mikołaj Szarejko- naleŜy dokończyć drogę przy rzece Leśnej; jest to 
kilkanaście metrów, a właściciele garaŜy deklarują współudział w budowie. 
Radny Wiesław Rakowicz: - czy to prawda, Ŝe pani Marczuk jest zatrudniona w 
Przedszkolu nr 3 przy ul. Rzecznej? 
Radny  Wiktor Sacharczuk - przydałoby się doświetlić ul. Gruntową. 
Radny Grzegorz Surel - czym uzasadniona jest podwyŜka za wywóz śmieci? 
Radna Wiera Masajło - jak przedstawia się podłączenie mieszkańców ul. Odległej 
do kanalizacji i wodociągu? Przydałby się monitoring Ŝubrów nieopodal stacji Orlen. 
Odpowiedzi udzielił Burmistrz A. Ochryciuk - rozwaŜaliśmy moŜliwość umieszczenia 
przytuliska w innej gminie, ale nikt tego nie chce, wszyscy chcą tylko oddawać 
psy. Radnemu Szarejko w sprawie zakłócania porządku publicznego odpowiem na 
piśmie. Gmina o budŜecie ponad 40 mln zł ma obowiązek zatrudnić audytora – 
przeprowadza on obecnie kontrole w placówkach oświatowych i być moŜe brany jest 
za inspektora oświaty. Taki układ godzin pracy wynika z prawa pracy; widzę 
potrzebę zmiany, ale np. wprowadzenia dyŜurów  nie rozwiązuje problemu, 
poniewaŜ nie wiadomo, w jakiej sprawie przyjdzie interesant. Przyjmuję uwagi 
dotyczące odśnieŜania. Nadpalony budynek nie nadaje się do remontu, wszyscy 
lokatorzy posiadają przydziały do innych lokali. Budynek zostanie rozebrany, a na 
działkę ogłoszony będzie przetarg. Dyrektor sam zatrudnia pracowników; osoba, o 
którą pyta radny zatrudniona jest na zastępstwie. Uzupełnimy brakujące punkty 
oświetleniowe. PodwyŜka nastąpiła z powodu wzrostu kosztów i dodatkowych opłat. 
Dokumentacja ul. Odległej obejmuje wszystkie urządzenia podziemne, jest ona do 
wglądu. Rondo i Ŝubry to okolice stacji Orlen, teren jest oświetlony i wydawałoby 
się, Ŝe nie powinno dochodzić tam do dewastacji, jest jednak inaczej. 
W dalszej części glos zabrał pan Grzegorz Tomaszuk, dyr. SPZOZ - w szpitalu 
mamy dwa oddziały opieki długoterminowej. Obowiązują nas normy zatrudnienia, 
ale są teŜ wolontariusze, którzy wykonują obowiązki po odbyciu przeszkolenia. 
JeŜeli zgłoszą się nowe osoby, to chętnie podpiszemy stosowne umowy.   

 Do punktu 11 porządku obrad 
Na tym obrady zakończono . 
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